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ĠZMĠR BÜYÜKġEHĠR BELEDĠYESĠ 

2022 YILI EKĠM AYI TOPLANTISI II. BĠRLEġĠMĠ 

MECLĠS GÜNDEMĠNE ĠLĠġKĠN TOPLANTI TUTANAĞI 

 

1. BÖLÜM  

MECLĠS GÜNDEMĠ  

 

Gündem No   : 97509404-301.03-10/2                                          Toplantı Tarihi   : 12/10/2022  

Toplantı Yeri : Ġzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No‟lu Hol                       Toplantı Saati    : 18.00                                                      

                         Konak/ĠZMĠR   

                         (ĠzBB Meclis Toplantı Salonu) 

 

 I. BAġKAN TARAFINDAN MECLĠSĠN AÇILIġI 

 

 II. ÇEVRE, ġEHĠRCĠLĠK VE ĠKLĠM DEĞĠġĠKLĠĞĠ BAKANLIĞI GENELGESĠ 

DOĞRULTUSUNDA YAPILAN YURT DIġI GÖREVLENDĠRMEYE ĠLĠġKĠN 

BĠLGĠLENDĠRME 

 1. Almanya'nın Hamburg kentinde 27 - 30 Eylül 2022 tarihleri arasında gerçekleĢen Wind Energy 

Hamburg Fuarı'na Belediyemizi temsilen Ġklim DeğiĢikliği ve Sıfır Atık Dairesi BaĢkanı Kemal KILIÇ 

katılmıĢtır. Sayın Meclisimizin bilgilerine arz ederim. Mustafa ÖZUSLU Ġzmir BüyükĢehir Belediye 

BaĢkanı Vekili. (Ġklim Değ. ve Sıfır Atık Dai.BĢk.E.987971) 

 

 III. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERĠN GÖRÜġÜLMESĠ 

 1. 15/10/2022-31/12/2022 döneminde ihtiyaç nedeniyle Meclis Karar tarihinden sonra göreve yeni 

baĢlayacak olan SözleĢmeli Personele göreve baĢladığı tarihten 31/12/2022 tarihine kadar ödenmek 

üzere, adedi ile birlikte unvanı belirtilen kadro karĢılık gösterilerek Hazine ve Maliye Bakanlığı Kamu 

Mali Yönetim ve DönüĢüm Genel Müdürlüğünün 2022-11 sayılı Genelgesinin 2. maddesi 

doğrultusunda; 1 Adet Tekniker‟e 7.425,97-TL, 1 Adet Avukat‟a 8.380,96-TL tespit edilen net ücret ile 

söz konusu Genelgenin 3. maddesinde belirtilen oranlarda ek ödemenin yapılabilmesi hususlarının 

görüĢülmesi. (Ġnsan Kay. ve Eği.Dai.BĢk.E.989068) 

 

 2. Fen ĠĢleri Dairesi BaĢkanlığı tarafından hazırlanan Fen ĠĢleri Dairesi BaĢkanlığı ÇalıĢma Usul ve 

Esasları Hakkında Yönetmelik Taslağının görüĢülmesi. (Fen ĠĢleri Dai.BĢk.E.973609) 

 

 3. Sağlık ĠĢleri Dairesi BaĢkanlığı tarafından hazırlanan Sağlık ĠĢleri Dairesi BaĢkanlığı ÇalıĢma Usul ve 

Esasları Hakkında Yönetmelik Taslağının görüĢülmesi. (Sağlık ĠĢleri Dai.BĢk.E.982165) 

 

 4. KuruçeĢme Mahallesi 203/48 Sokak No:1 Buca/ĠZMĠR adresindeki ekmek satıĢ büfesinin iĢletme 

hakkının Belediye Meclisimizce belirlenecek süre ve bedel ile Grand Plaza A.ġ'ye devri ile konuya 

iliĢkin hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün görüĢülmesi. (Emlak Yön.Dai.BĢk.E.990236) 

 

 5. Ġzmir il sınırı içinde yaĢayan gençlerin kiĢisel geliĢimlerine katkı sağlamak niyetiyle bir araya gelen 

tarafların hak ve sorumluluklarını belirlemek amacıyla Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi ile Toplum 

Gönüllüleri Vakfı arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokol‟ün kabulü 

ile söz konusu Protokol‟ün imzalanabilmesi için BüyükĢehir Belediye BaĢkanı Mustafa Tunç SOYER‟e 

yetki verilmesi hususlarının görüĢülmesi. (Sosyal Prj.Dai.BĢk.E.990337) 

 

 6. Sahipsiz sokak hayvanlarının beslenmesinde kullanılmak üzere, mama üretimi kapsamında ürün 

tedariğine yönelik Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi ile SMGFOOD Gıda Turizm ĠnĢ. San. ve DıĢ Tic. A.ġ ve 

Migros Tic. A.ġ arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan “Protokol”lerin kabulü 

ile söz konusu “Protokol”lerin imzalanabilmesi için BüyükĢehir Belediye BaĢkanına yetki verilmesi 

hususlarının görüĢülmesi. (Çevre Kor. ve Kont. Dai. BĢk. E.992629) 
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 7. Aliağa Belediye Meclisinin;  2022 yılı Ek Gelir ve Ek Gider Bütçesine önerge ekinde yer alan 

tablolarda belirtildiği Ģekilde toplam 223.700.000,00-TL Ek Ödenek verilmesine yönelik, 07/10/2022 

tarihli ve 150 sayılı Kararının görüĢülmesi. (Yazı ĠĢleri ve Kar.Dai.BĢk.E.992569) 

 

 8. Bergama Belediye Meclisinin; Bergama Belediyesi Zafer Katlı Otopark Abonelik Kartı Depozito 

Ücretinin KDV dâhil 250,00-TL olarak belirlenmesi, 3 ay dolum yapılmayan abone kartlarının iptal 

edilmesi ve teminatının gelir kaydedilmesi, belirlenen tarifenin 2022 Yılı Gelir Tarifesine eklenmesine 

yönelik, 07/09/2022 tarihli ve 97 sayılı Kararının görüĢülmesi. (Yazı ĠĢleri ve Kar.Dai.BĢk.E.992398) 

 

 9. Urla Belediyesinin, re'sen cins değiĢikliği iĢlemlerinde gerekli olan "Yapı Aplikasyon Projesi Onay 

Ücretinin" 500,00-TL olarak belirlenmesi hususunun görüĢülmesi. (Yazı ĠĢleri ve Kar.Dai.BĢk.E.994383) 

 

 10. Belediyemiz Tarımsal Hizmetler Dairesi BaĢkanlığımızca yürütülen ''BaĢka Bir Tarım Mümkün'' 

vizyonu çalıĢmalarına yönelik talebi doğrultusunda;  Buca ilçesi, Ġnönü Mahallesi, 550 ada 21 parselin, 

BHA (Belediye Hizmet Alanı) belirlenmesine yönelik, 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı DeğiĢikliği ile, 

parsel ve çevresine iliĢkin imar hattı, kullanım kararı düzenlenmeleri ve söz konusu parselin BHA (Spor 

Tesisleri, Eğitim Tesisleri, Tarımsal Faaliyetleri Destekleyici Tesisler ve Yurt yer alabilir.) olarak 

belirlenmesine iliĢkin 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.987984) 

 

 11. Ġzmir 6. Ġdare Mahkemesinin 26/06/2019 tarihinde alınan Kararları doğrultusunda; Aliağa ilçesi 

Bozköy Mahallesi, HabaĢ Sınai ve Tıbbi Gazlar Ġhtisal Endüstrisi A.ġ. Tesisinin yer aldığı 212, 213, 

1147, 1177, 1219, 1220, 1222, 1233, 1235, 1529 parseller, 60 ada 1 parsel ve çevresine yönelik 

hazırlanan, 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisi ve Aliağa Belediye Meclisinin 

03/08/2022 tarihli ve 129 sayılı Kararı ile uygun görülen, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı 

DeğiĢikliği önerisi ve 1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı Nazım Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisi ile yine aynı 

Meclis Kararı ile kabul edilen 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği 

önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında iĢlem yapılmak üzere 

görüĢülmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.986797) 

 

 12. Seferihisar Belediye Meclisinin 05/09/2022 tarihli ve 92 sayılı Kararı ile uygun görülen; UlamıĢ 

Mahallesi, 179 ada, 4 parselin "Akaryakıt ve Servis Ġstasyonu Alanı (LPG Yer Alabilir.)'' olarak 

belirlenmesine yönelik Belediye Meclisimizin 17/03/2022 tarihli ve 05.357 sayılı Kararı ile kabul 

edilerek 01/04/2022 tarihinde onanmıĢ olan 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı doğrultusunda hazırlanan 

1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.992299) 

 

 13. Bornova Belediye Meclisinin 02/08/2022 tarihli ve 237 sayılı Kararı ile uygun görülen; Doğanlar 

Mahallesi, 22365 ada, 5 parseldeki Resmi Kurum (Sivil Savunma) Alanının KAKS:0.60 YapılaĢma 

KoĢulunun TAKS:0.60 KAKS:1.00 olarak düzenlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı 

DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.988756) 

 

 14. Bornova Belediye Meclisinin 02/08/2022 tarihli ve 235 sayılı Kararı ile uygun görülen; Erzene 

Mahallesi, 127/4 Sokak ile 127/2 Sokak kesiĢiminde yer alan 34946 ada, 1 parselin bulunduğu imar 

adasının imar hattı ve yapı yaklaĢma sınırının tekrar düzenlenmesi ve plan notu getirilmesine yönelik 

hazırlanan 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢiklik önerisi. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.987618) 

 

 

 

 

 

15. Belediyemiz Mezarlıklar Dairesi BaĢkanlığının talebi doğrultusunda; Bergama ilçesi, Zeytindağ 

Mahallesinde imar planında Ağaçlandırılacak Alan kullanımında kalan fiilen Mezarlık Alanı olarak 

kullanılan 178 ada, 1 ve 2 no‟lu parseller ile 413 ada, 1 no‟lu parselin Mezarlık Alanı olarak 

belirlenmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve 

ġehircilik Dai.BĢk.E.990926) 
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 16. ÇeĢme Belediye Meclisinin 05/07/2022 tarihli ve 95 sayılı Kararı ile uygun görülen; Dalyan 

Mahallesi, 6906 ada, 8 parsele yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği 

önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.951707) 

 

 17. Buca Belediye Meclisinin; Ġnkılap Mahallesi, 518 Sokağın Planlı Alanlar Ġmar Yönetmeliğinin ilgili 

maddeleri kapsamında, Yönetmelikte belirtilen ticari kullanımların zemin katlarda yer alabilmesine 

yönelik, 06/09/2022 tarihli ve 141 sayılı Kararının görüĢülmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.989672) 

 

 IV. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMĠSYON RAPORLARININ 

GÖRÜġÜLMESĠ 

 1. Kültür ve Sanat Dairesi BaĢkanlığı tarafından hazırlanan “Kültür ve Sanat Dairesi BaĢkanlığı 

Yönetmeliği Taslağı”nın oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Hukuk – Eğitim, Kültür, Gençlik ve 

Spor Komisyonları Raporu.  (Kültür ve San.Dai.BĢk.E.880985) 

 

 2. Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi ile Kuzey Makedonya Üsküp kenti arasında hâlihazırda devam eden 

dostluk iliĢkilerimizi bir adım öteye taĢımak, ortak bağ ve iĢbirliğine ivme kazandırmak amacıyla KardeĢ 

Kent AntlaĢmasının imzalanmasının oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Hukuk – Avrupa Birliği 

ve DıĢ ĠliĢkiler – Turizm ve Fuarcılık – Kent Konseyi Komisyonları Raporu. (DıĢ ĠliĢ. ve Turizm 

Dai.BĢk.E.931366) 

 

 3. Belediye Meclisimizin 13/09/2021 tarihli ve 05.1019 sayılı Kararı ile kabul edilen Sosyal Yardım 

Yönetmeliğinin 1. ve 4. maddeleri gereğince değiĢiklikler yapılarak yeniden hazırlanan “T.C. Ġzmir 

BüyükĢehir Belediye BaĢkanlığı Sosyal Yardım Yönetmeliği”nin oybirliği ile uygun bulunduğuna 

iliĢkin Toplumsal Cinsiyet EĢitliği – Hukuk – Sosyal Hizmetler – Engelsiz Ġzmir – Aile ve Çocuk 

Komisyonları Raporu. (Sosyal Hiz.Dai.BĢk.E.907389) 

 

 4. Çevre Koruma ve Kontrol Dairesi BaĢkanlığı bünyesinde faaliyet gösteren Deniz Koruma ġube 

Müdürlüğü tarafından „Deniz ve Çevre' temalı eğitimlerinin verilebilmesi amacıyla Ġzmir BüyükĢehir 

Belediyesi Deniz Koruma ġube Müdürlüğü ile Ġzmir Ġl Milli Eğitim Müdürlüğü arasında imzalanmak 

üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Hukuk 

– Plan ve Bütçe – Çevre ve Sağlık – Deniz ve Kıyı Alanları Komisyonları Raporu (Çevre Kor. ve Kont. 

Dai. BĢk. E.926635) 

 

 5. Ġzmir Kent Konseyinin 18'inci Olağan Seçimsiz Genel Kurulunda; Ġzmir Kent Konseyi Eğitim 

ÇalıĢma Grubu tarafından, "Ġzmir Eğitim Bayramı"nın her yıl 5 günlük kutlamalarla yapılması, eĢ 

zamanlı eğitim,  kültür ve spor etkinlikleri ile kitap fuarlarının yapılması talebinin oybirliği ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Hukuk – Kent Konseyi – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonları Raporu. 

(Sosyal Prj.Dai.BĢk.E.949520) 

 

 6. Torbalı ilçesi, KuĢçuburun Mahallesi, 849 parselin (eski 827 parsel) bir kısmında "Enerji Üretim Alanı 

(GüneĢ Enerji Santrali)" belirlenmesine yönelik, 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin 

oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık  – Ġklim DeğiĢikliği ve Uyum – Çevre ve 

Sağlık Komisyonları Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.934913) 

 

 V. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLĠS ÜYELERĠNĠN MAZERETLERĠNĠN 

GÖRÜġÜLMESĠ 

 

 VI. GÜNDEM DIġI KONUġMA TALEPLERĠ 

 

 VII. ÜÇÜNCÜ BĠRLEġĠMĠN GÜN VE SAATĠNĠN TESPĠTĠ VE KAPANIġ 
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2. BÖLÜM 

2022 YILI EKĠM AYI II. BĠRLEġĠMĠ TOPLANTI TUTANAĞI 

 

 

Tutanak No   : 97509404-301.04-10/2                             Toplantı Tarihi    : 12/10/2022  

Toplantı Yeri : Ġzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No‟lu Hol         Toplantı Saati       : 18.00 

                          Konak/ĠZMĠR    

                          (ĠzBB Meclis Toplantı Salonu)                         

 

TOPLANTIDA HAZIR OLANLAR: Mustafa ÖZUSLU, Taner KAZANOĞLU, Serkan KALMAZ, 

Ġlhan DAL, Fikret AKTAġ, Mustafa ġafak BARAN, Bülent SÖZÜPEK, Ceyhan KAYHAN, Ġbrahim UlaĢ 

POLAT, Bahar GÜRSUL, Hüseyin ÜNAL, Yahya YILDIZ, Abdül BATUR, ġamil Sinan AN, Erhan 

UZUNOĞLU, Cenap BÖRÜHAN, Asker GÜNEġ, Cemil TUGAY, Saadet ÇAĞLIN, Mehmet Atilla 

BAYSAK, Birgül SURAL ÜNER, Murat AYDIN, Nilüfer BAKOĞLU AġIK, Ġsmail SARI, YeĢim 

TEKOĞLU, Gamze Gül ÇAMUR, Ġrfan ÖNAL, Cindi Can POLAT, Selim Utku GÜMRÜKÇÜ, Ali Rıza 

KÖÇER, Burhan Suat ÇAĞLAYAN, Ali GÜL, Deniz BEKTAġ, Ömer ġENTÜRK, Özkan YILDIZ, Sıla 

ĠLGĠ AKKAġ, Sultan ĠPEKLĠ, Ali YILMAZ, Çağlar GÜLEZ, Halil ARDA, Ġbrahim ÖZKARA, Necati 

KIRMAZ, Ġzel ZENGĠNOBUZ DERĠNSU, Ġlhan ÖZKÖSE, Ufuk AYKOL, Özay KAPTAN, Mustafa 

GERÇEK, Nazan DÖNMEZ, Rıdvan KARAKAYALI, Mehmet TÜRKMEN, Muharrem BAYRAKTAR, 

Musa ÖZCAN, Halil ÇULHAOĞLU, Fatma ÇALKAYA, ġerif SÜRÜCÜ, Ufuk YÖRÜK, Seda 

ÖZTÜRE, Ġsmet ORHAN, Bülent KÖKLÜ, Ertan CERTEL, Dolunay BAYER, Ġbrahim Halil KILIÇ, 

Memet MALTEPE, Fikriye ARSLAN, Adil KIRGÖZ, Ayhan KAYA, Hüsniye YILDIRIM, Hasan 

KORKMAZ, Berkhan PARLAK, Sefer TOPÇU, Aybars YILDIRIM, Fayıka ÖNER, Hasan UYSAL, 

RaĢit DĠRĠM, Hakan BARÇIN, Alp ATAY, Özan PARLAR, Nilay KÖKKILINÇ, Kazım ÇAM, Ahmet 

ĠNANLI, Alpaslan BĠLEN, Raife KARABATAK, Mustafa SOLMAZ, Burçin Kevser SEVĠL, Ġsa NEZĠR, 

Fikret MISIRLI, Mustafa Alper GÜLDALI, Fırat EROĞLU, Selma KISA, Hakan YILDIZ, Hıdır 

ALPTEKĠN, Ahmet Uğur BARAN, Özgür HIZAL, Dilek YILDIZ, Hüsnü BOZTEPE, Göksel DĠNÇER, 

Ali GÖNEN, ġevket HASIRCI, Murat ÖNCEL, Okan BĠLDĠRĠCĠ, Çile ÖZKUL, AyĢegül DURAN 

TÜRKER, Mümin BAYRAM, Ali AYYILDIZ, Mehmet PINAR, Erhan ÇALIġKAN, BarıĢ 

BÜKÜLMEZ, Semih YALIN, Ümit CĠNGÖZ, Ġsmail EKEROĞLU, Ertuğrul AKGÜN, Sema 

YEġĠLÇĠMEN, Kemal SEVĠNÇ, Halil AKBULUT, Sedat SARI, Salahattin ġAHĠN, Hakan ġĠMġEK, 

Nezih ÖZUYAR, Alpaslan KOPARAL.  

 

TOPLANTIYA KATILAMAYANLAR: Mustafa Tunç SOYER, Erhan KILIÇ, Muhittin SELVĠTOPU, 

Mustafa ĠDUĞ, Ali Emrah KARAMUSTAFAOĞLU, Serdar SANDAL, Sabahattin UÇAR, Mithat 

TEKĠN, Mehmet ERĠġ, Ali BOR, Oğuzhan ÖZġAHĠN, Erkan ÖZKAN, Mustafa KAYALAR, Fatma 

EKĠCĠOĞLU, Gürsel RÜZGAR, Mehmet Onur BaĢar ÜÇKAN, Murat CĠHAN, Ali ENGĠN, Onur 

YĠĞĠT, Ġsmail YETĠġKĠN, Muammer Ekrem ORAN, ġükrü SÜREROĞLU, Filiz CERĠTOĞLU 

SENGEL, Nuri CAFEROĞLU, Fatih GÜRBÜZ, Özdem Mustafa ĠNCE, Feridun YILMAZLAR, Refik 

SÜREN, Ruhi SELEK, Ġlkay GĠRGĠN ERDOĞAN, Fatih TAġTAN, Özgür Erman ÇAĞLAR, Aydın 

PEHLĠVAN (Menemen Belediye BaĢkan Vekili), Yusuf DEMĠRCĠOĞLU, Metin YAġAR, Galip ATAR, 

Hakan KOġTU, AĢkın UYAR, Orçun ERSEZGĠN, AyĢegül ALTUĞ, Saliha ÖZÇINAR, Erol ÇOMAK, 

Uğur DEMĠREZEN, Sadık DOĞRUER, Hakan ERTANE, Ġlhan AVCI, Tarkan Fikret ÇALIK, Salih 

Atakan DURAN, Halil Doğukan EROĞLU, Cüneyt UMUTLU, Serkan ACAR, Eda KILIÇ, Nafiz 

KÜKLER, Turgut PINAR, Serdar AKSOY, Hasan ÜNAL, Murtaza DAYANÇ (Urla Belediye BaĢkan 

Vekili). 

 

I. BAġKAN TARAFINDAN MECLĠSĠN AÇILIġI 

MECLĠS BAġKANI: Evet Değerli ArkadaĢlar, kapıları kapatalım, kapıları kapatalım. Meclis Üyesi 

ArkadaĢlarımız yerlerine otururlarsa BirleĢimi açacağım. Değerli ArkadaĢlar, Ģu anda ekranda 

gördüğünüz duyuru bu geçen Meclis‟te Pazartesi günü SMA‟lı hastalarımız için “SMA Hastası 

Çocuklarımıza Umut Ol Kampanyası” bağlamında 13 Ekim PerĢembe günü yani yarın, yarın yapılacak 

konserin duyurusu, konserin duyurusu. Bu konserde, bu konserde… Size masalarınıza da bırakıldı aynı 

duyuru orada nereden bilet alabileceğiniz yazılı. Yani biletsiz 50 lira bağıĢlayarak bir Meclis Üyesi 
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ArkadaĢımız eğer bir bilet almak istiyorsa… Ama içimizde daha fazla bilet almak isteyen arkadaĢlarımız 

varsa her bir arkadaĢımız www.izmir.art internet adresinden en azından, en azından 1 bilet alırlarsa yarın 

akĢamki konser için bu SMA‟lı çocuklarımıza destek kampanyamıza katılmıĢ olurlar. 2, 3, 4, 5 bilet                

daha da fazlasını almak isteyenler varsa gönlü zengin arkadaĢlarsınız hepiniz maĢallah, alabilirsiniz çünkü 

kampanya önemli, bu kampanyaya Meclis Üyeleri olarak bizlerin desteği de önemli. Her Meclis 

Üyesi‟nin önünde Ģu föy var arkadaĢlar, internet adresi de mevcut. Ben de bu kampanyanın gönüllü 

destekçisiyim. Hepinizi bu kampanyaya da katılmaya davet ediyorum, evet. ġimdi Değerli ArkadaĢlar, 

sessiz olursak Meclis‟i açacağım. Yerlerimize oturur muyuz arkadaĢlar? Ġlhan Bey… Evet. Tamam mıyız 

arkadaĢlar? Değerli Meclis Üyeleri, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi, 2022 Yılı Ekim Ayı Toplantısı II. 

BirleĢimini açıyorum. Toplantı yeter sayımız vardır. ġimdi izin verirseniz Gündemimizin maddelerine 

geçeceğim. AçılıĢtan sonra bir bilgilendirmemiz var ikinci maddede, o bilgilendirmeyi yapalım buyurun.  

 

II. ÇEVRE, ġEHĠRCĠLĠK VE ĠKLĠM DEĞĠġĠKLĠĞĠ BAKANLIĞI GENELGESĠ 

DOĞRULTUSUNDA YAPILAN YURT DIġI GÖREVLENDĠRMEYE ĠLĠġKĠN 

BĠLGĠLENDĠRME 

DİVAN KÂTİBİ: Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanlığı Genelgesi Doğrultusunda Yapılan 

Yurt Dışı Görevlendirmeye İlişkin Bilgilendirme. Almanya'nın Hamburg kentinde 27 - 30 Eylül 2022 

tarihleri arasında gerçekleşen Wind Energy Hamburg Fuarı'na Belediyemizi temsilen İklim 

Değişikliği ve Sıfır Atık Dairesi Başkanı Kemal KILIÇ katılmıştır. Sayın Meclisimizin bilgilerine arz 

ederim. Mustafa ÖZUSLU İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Vekili. (İklim Değ. ve Sıfır Atık 

Dai.Bşk.E.987971) 

MECLĠS BAġKANI: Evet, Bilgilendirmeyi Meclis Üyelerimiz duydular.  

 

III. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERĠN GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS BAġKANI: Gündemin III. maddesi Gündeme Eklenen Önergelerin GörüĢülmesi maddesi. 

Sayın KÖKKILINÇ? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Sayın BaĢkan, madde baĢlıklarıyla…  

MECLĠS BAġKANI: ġunu sıkıĢtır… Evet, buyurun. 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Evet, madde baĢlıklarıyla Gündem Maddeleri okunsun, görüĢülsün ve oylansın.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? Değerli Meclis Üyeleri, 

elinizdeki Gündem‟e ait maddelerin Gündem baĢlıklarıyla, madde baĢlıklarıyla görüĢülüp oylanmasını 

oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 1? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: 1. madde doğrudan.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? Değerli ArkadaĢlar, 1 no’lu 

Önergenin doğrudan kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 

edilmiĢtir. Buyurun, 2? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: 2, Hukuk.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? 2 no’lu Önergenin Hukuk 

Komisyonuna havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 

edilmiĢtir, 3? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: 3, Hukuk – Çevre Sağlık.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? 3 no’lu Önergemizin                          

Hukuk – Çevre ve Sağlık Komisyonlarına havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 

etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 4, buyurun. 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Bütçe – ġirketler.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? 4 no’lu Önergenin Plan ve 

Bütçe - ġirketler Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 

etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 5? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Bütçe – Hukuk.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? 5 no’lu Önergemizin Plan ve 

Bütçe - Hukuk Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 

Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 6? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Bütçe – Hukuk – Sokak Hayvanları acil kaydıyla.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? 6 no’lu Önergenin Plan ve 

http://www.izmir.art/
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Bütçe - Hukuk – Sokak Hayvanlarını Koruma Komisyonlarımıza havale edilmesini acil kaydıyla 

görüĢülmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 7? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Acil kaydıyla, 7, 8, 9 Bütçe.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? Değerli Meclis Üyeleri, 7, 8 ve 9 

no’lu Önergelerin acil kaydıyla Plan ve Bütçe Komisyonumuza… 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Sadece Bütçe, evet.  

MECLĠS BAġKANI: Plan ve Bütçe Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 

edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 10? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: 10, 11, Ġmar.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? 10 ve 11 no’lu Önergelerimizin 

Ġmar ve Bayındırlık Komisyonuna havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 

Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 12? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: 5‟li Komisyon. Ġmar – Hukuk – Çevre – Esnaf – UlaĢım. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? 12 no’lu Önergemizin Ġmar ve 

Bayındırlık – Hukuk – Çevre ve Sağlık – UlaĢım… 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Esnaf. 

MECLĠS BAġKANI: Esnaf ve Meslek Odaları Komisyonlarına havale edilmesini oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 13? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: 13, 14, 15, 16, 17, Ġmar.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? Değerli ArkadaĢlar 13, 14, 15, 16 

ve 17 no’lu Önergelerimizin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. Okunarak Gündem‟e alacağımız ve 

3 tane Önergemiz var, onları okuyalım. Ġlgili Komisyonlara gönderelim ondan sonra devam edelim. 

Buyurun.  

DİVAN KÂTİBİ: Sayın Meclis Heyetine. 1/25000 ölçekli İzmir Büyükşehir Bütünü Çevre Düzeni Planı 

doğrultusunda, yaklaşık 770 ha.'lık alanda hazırlanan, Torbalı İlçesi, Ayrancılar Yerleşimi 1/5000 

ölçekli Nazım İmar Planı ve Plan Raporunun, 5216 sayılı Büyükşehir Belediyesi Kanunu'nun 7/b 

maddesi uyarınca incelenerek karara bağlanması hususunu Sayın Meclis Heyetinin tensiplerine arz 

ederim. (İmar ve Şeh.Dai.Bşk.E.994991) 

MECLĠS BAġKANI: Evet, Değerli Meclis Üyeleri, Sayın KÖKKILINÇ? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Çok özür dilerim kaçırdım herhalde.  

MECLĠS BAġKANI: Önerge‟yi bir daha okuyalım arkadaĢlar.    

SALONDAN: Ġmar… 

MECLĠS BAġKANI: Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu. 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Herkes Ġmar diyorsa Ġmar.  

MECLĠS BAġKANI: Evet, Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? Değerli ArkadaĢlar, 

Okunan 18 no’lu Önergenin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. Diğer Önerge buyurun.  

DİVAN KÂTİBİ: Sayın Meclis Heyetine. Kültür ve Sanat Dairesi Başkanlığı Sanat Eserleri 

Değerlendirme Komisyonu Yönetmeliği, İzmir Büyükşehir Belediye Meclisince alınan 14/04/2022 

tarihli ve 05.467 sayılı Karar ile yürürlüğe girmiştir. Sanat Eserleri Değerlendirme, Ödül ve Yarışma 

Yönetmeliği olarak revize edilmesine ihtiyaç duyulmuş olup, taslağın 5393 sayılı Belediye Kanununun 

18/m maddesi uyarınca görüşülmesi hususunu; Sayın Meclisimizin tensiplerine arz ederim. (Kültür ve 

San. Dai.Bşk.E.989663) 

MECLĠS BAġKANI: Sayın KÖKKILINÇ?  

NĠLAY KÖKKILINÇ:  Hukuk – Kültür, Eğitim – Bütçe. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? Okunan 19 no’lu Önergenin 

Hukuk – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor – Plan ve Bütçe Komisyonlarımıza havale edilmesini 

oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. Diğer Önergeyi 

okuyalım.  

DİVAN KÂTİBİ: Sayın Meclis Heyetine. İzmir Büyükşehir Belediyesi ile Yeni Kuşak Köy Enstitülüler 

Derneği arasında yapılacak olan iş birliğinin amaç, kapsam ve genel niteliğini belirlemek amacıyla bir 

araya gelen tarafların hak ve sorumluluklarını belirlemek üzere işbirliği protokolü düzenlenmiştir. Bu 

protokolün amacı, işbirliği içinde ortak çalışma ve etkinlikler gerçekleştirmektir. Bu çalışmaların hedef 
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kitlesi; örgün ve yaygın eğitimin ölçütleri kapsamına giren tüm bireylerdir. Bu kapsamda ekte sunulan 

İzmir Büyükşehir Belediyesi ile Yeni Kuşak Köy Enstitülüler Derneği arasındaki protokolün 

imzalanabilmesi için Büyükşehir Belediye Başkanı Mustafa Tunç SOYER'e yetki verilmesi hususu 

Sayın Meclis'in onaylarına arz olunur. (Sosyal Projeler Dai.Bşk.E.994773) 

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar, okunan ilgili Önergenin… 

NĠLAY KÖKKILINÇ:  Hukuk – Bütçe.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? Okunan 20 no’lu Önergenin 

Hukuk – Plan ve Bütçe Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 

etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir.  

 

IV. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMĠSYON RAPORLARININ 

GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS BAġKANI: ġimdi Gündemimizin diğer maddesine geçiyorum. Komisyon Raporlarının 

GörüĢülmesi maddesine, buyurun Sayın KÖKKILINÇ?  

NĠLAY KÖKKILINÇ: 6 konu Gündeme gelmiĢ hepsi de oybirliğiyle değerlendirilmiĢ, 

Komisyonlarından geldiği Ģekliyle oylansın.  

MECLĠS BAġKANI: Evet, Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? Değerli ArkadaĢlar 1, 2, 3, 

4, 5 ve 6 no’lu Komisyon Raporlarımızın Komisyonlarından geldiği Ģekliyle oylarınıza sunuyorum; 

kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 

 

V. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLĠS ÜYELERĠNĠN MAZERETLERĠNĠN 

GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar, Toplantıya Katılamayan Meclis Üyelerinin Mazeretlerinin 

GörüĢülmesi. Mazeretlerin kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Mazeretler 

oybirliği ile kabul edilmiĢtir Değerli ArkadaĢlar. 

 

VI. GÜNDEM DIġI KONUġMA TALEPLERĠ 

MECLĠS BAġKANI: Gündem DıĢı KonuĢma Talebi. Sayın ġAHĠN buyurun. Sayın ġAHĠN‟e bir söz 

vereceğim sonra sizlere… Ġki arkadaĢıma… 

SALAHATTĠN ġAHĠN: Sayın BaĢkan‟ım, Sayın Meclis, önceki… Basınımızın Temsilcileri, Ġzmirliler, 

Bürokratlar hepinizi saygıyla, sevgiyle selamlıyorum.  

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar… 

SALAHATTĠN ġAHĠN: Önceki Meclis BirleĢiminde Uzundere Konutlarının depremzede… 

MECLĠS BAġKANI: Salahattin Bey, Sayın, Sayın Salahattin Bey, Salahattin Bey bir, bir müsaade… 

SALAHATTĠN ġAHĠN: Tamam. 

MECLĠS BAġKANI: Değerli Meclis Üyeleri… Buyurun. 

SALAHATTĠN ġAHĠN: Önceki Meclis BirleĢiminde Uzundere konutlarının depremzede kardeĢlerimize 

uzun vade ve uygun fiyatla satıĢını MHP Grubu olarak verdiğimiz Önerge ile talep ettik. Önergemizin 

oybirliğiyle Komisyonlara gönderilmesine katkı koyan Tüm Meclis Üyesi ArkadaĢlarıma teĢekkür 

ediyorum. Umarım aynı duygularla ve oybirliğiyle Tunç SOYER BaĢkanımızın da ifade ettiği Ģekilde 

Önergemiz Meclisimizce kabul görür. Fakat üzüldüğümüz bir nokta var. Uzun yıllardır Gaziemir-Aktepe 

Mahallemizde eksikliğini kanıksadığımız Alevi KardeĢlerimizin talebi olan Cemevi Önergemizin 

Gündeme alınması oyçokluğuyla reddedildi. Yine 2019 öncesi CHP Genel Merkezi‟nin yayımladığı 

vaatler arasında yer alan Ġlkokul öğrencilerine ücretsiz servis Önergemiz de oyçokluğuyla Gündem‟e 

alınmadı. Değerli ArkadaĢlar, en son ifade edeceğim konu ise; Kültürpark‟tan kaldırılan 16 Türk 

Büyüğünün büstleridir. Sayın SOYER‟i 9 Eylül törenlerine gölge düĢüren ve ülke Gündeminde 

tartıĢmalara yol açan ecdadımızla ilgili sözleri, Önergemizin kabulü durumunda toplumsal barıĢa ve 

uzlaĢıya zemin hazırlayacaktı. Değerli Meclis Üyelerinin bizim bu yaklaĢımımızı öngörü eksikliği ile 

reddettiğini düĢünüyoruz. Eğer bu Önergemiz Meclisçe kabul edilseydi, Sayın SOYER‟in ecdadımızla 

ilgili bir sorunu olmadığına inanacaktık. Önümüzdeki Meclis BirleĢiminde Önergemizi yineleyeceğiz. 

Umarım ve dilerim ki, Sayın Meclis, konuyu bu perspektiften ele alır ve Sayın SOYER‟e ecdadımızla 

ilgili bir problemi olmadığını gösterme fırsatı tanır. Sayın BaĢkan‟ım, geçtiğimiz günlerde CHP Meclis 

Üyeleri‟nin yoklamayı imzaladıktan sonra Meclis‟i terk ettikleri hatta karar yeter sayısının altına 

düĢüldüğü görülmüĢtür. Kamuoyunda takip ettiğimiz kadarıyla CHP Ġl BaĢkanı Sayın Deniz YÜCEL 
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Meclis Üyelerine yönelik bir uyarıda bulunmuĢ. “Siyaseten bedeli olacak.” çıkıĢını yapmıĢtır. Bu 

Meclis‟in her bir üyesi, onuruyla sorumluluklarını yerine getirmektedir. Sayın Ġl BaĢkanı‟nın çıkıĢını 

doğru bulmadığımızı, bu uyarının Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi yönetimine yapılması gerektiğini ifade 

ediyoruz. Çünkü kendisi de Ġzmir BüyükĢehir Belediye Meclis Üyeliği yapmıĢ olan Sayın YÜCEL 

öncelikle Meclis Üyeleri‟nin Meclisi neden terk ettiklerini irdelemelidir. Tekrar ediyorum, hepsi 

birbirinden onurlu ve liyakatli Meclis Üyelerini istisnalar hariç keyfi bir tutumla Meclis‟ten ayrılmıyorlar. 

Sayın YÜCEL, Meclis Gündemlerini ve oylanan konuları irdelerse ne demek istediğimizi çok iyi 

anlayacaktır. Her bir Meclis Üyemiz attığı imzalardan hukuki olarak hesap verme durumunda kalabilir. 

Nitekim geçmiĢ dönem Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanımız Sayın Aziz KOCAOĞLU döneminde 

alınan Meclis Kararlarından bazıları ile ilgili soruĢturmalar devam etmektedir. Ġnandığı değerler ve 

Ġzmir‟in geliĢimine yönelik çalıĢan tüm partilere mensup Meclis Üyesi ArkadaĢlarımı yürekten 

kutluyorum. Evet, yine bir, Konak‟la ilgili bir konuya değineceğim. Sayın BaĢkan‟ım, Konak ilçesi, 

Atamer Mahallesinde bulunan, Celal Yılmaz Parkı yaklaĢık 1 yıl önce BüyükĢehir Belediyemiz tarafından 

yenilenmeye baĢlandı, fakat yapılan iĢler yarım bırakılarak park, kendi hâline terk edilmiĢ. Yarım kalan 

parkımız da aydınlatma, bank ve yürüyüĢ yolları kötü durumda. Park atıl durumda olduğundan illegal 

iĢlerin odağı olmuĢ, bölge halkı parkın eksikliklerinin tamamlanmasını talep etmekte. Bilgilerine arz 

ederim. Konak ilçemiz, Gültepe Bölgesi ve çevresinde hizmet veren 475 numaralı Belediye Otobüsümüz 

Cumartesi, Pazar hizmet vermemekte. VatandaĢlarımız otobüsümüzün hafta sonu da aktif olmasını 

istemektedir. Evet, saygılarla, hepinizi saygılarımla selamlıyorum. TeĢekkür ederim. (6 dakika 16 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: TeĢekkür ederim Sayın ġAHĠN. Değerli ArkadaĢlar, Sevgili ArkadaĢlar, Değerli 

Meclis Üyesi ArkadaĢlarım henüz Gündemimizi tamamlamadık. Eğer… Belki siz farkında değilsiniz ama 

Meclis Salonu‟nda konuĢacak arkadaĢlarımızın konuĢmalarının anlaĢılmayacak kadar bir uğultu ve kendi 

içimizde konuĢmalar oluyor. Yani hakikaten buradan baktığımızda tabloya, bir arkadaĢımız konuĢuyor 

ama diğer arkadaĢlarımız dinlemiyor gibi bir tablo ortaya çıkıyor. Dolayısıyla lütfen, lütfen konuĢacak 

Değerli Meclis Üyesi ArkadaĢlarımızın ne dediklerini dinleyelim. Toplantımızı bitirelim, ondan sonra 

Fuaye‟de çayımız, kahvemiz, her Ģeyimiz var orada sohbetlerimize devam ederiz. Evet, Sema Hanım 

buyurun size söz vereceğim buyurun, buyurun.  

SEMA YEġĠLÇĠMEN: Sayın BaĢkan, Sayın Meclis Üyeleri hepinizi saygıyla selamlıyorum. Son 

günlerde ilçemde yaĢanan bir olayı burada aktarmak istiyorum Sayın BaĢkan‟ım izninizle. ġimdi, Selçuk 

giriĢinde, tarımsal sanayi olarak ayrılan bölgede Ģu an mevcutta ihracat yapan birçok depomuz var, 

iĢletme var. Aynı zamanda Selçuk Belediyesi‟ne BüyükĢehir eliyle yapılan Depo Efes var ve bunların 

tamamı gıda maddesiyle uğraĢmakta. Fakat o alanda ne hikmetse yaklaĢık 4-5 aydır yoğun bir Ģekilde 

Ġzmir BüyükĢehir Belediyemizin damperli büyük kamyonlarıyla alana moloz ve toprak dökülmekte, aynı 

zamanda evsel atıklar var, çok kötü durumdayız. Aynı bölgeye Selçuk Devlet Hastanesi‟nin inĢaatı da 

yapılacak. Yani binlerce, on binlerce kamyon toprak var. Bilmiyorum, mutlaka Sayın BaĢkanımızın bilgisi 

var veya yok bu iddiada bulunmuyorum ama böyle bir durum var orada ve biz bundan çok rahatsızız 

Selçuklular olarak. Ġlgili bölümün lütfen yerinde burayı görüp bunun engellenmesini istiyoruz. Aldığımız 

duyumlara göre Torbalı‟daki Depone Alanına dökülmediğinden dolayı Selçuk‟a geldiği söyleniyor. Bu 

konuda ilgi ve alakanızı bekliyorum. Aynı zamanda sizinle daha önce sözlü görüĢmemizde de Selçuk‟ta 

bir mezar yeri sorunumuz var ve Ģu an BüyükĢehir Belediyesi Çamlık Köyümüzün civarında bir mezar 

yeri hazırlığı yaptığı gibi bir söylenti var, böyle bir çalıĢma olduğunu öğrendik. Sayın BaĢkan‟ım, takdir 

edersiniz ki bizim ilçemiz yaklaĢık 40 bin nüfusa yakın ve geleneksel olarak bizim kadınlarımız mezar 

yerine her Cuma ve dini günlerde birtakım duaları ve yakınlarını ziyarette bulunmak için yaya gidip 

gelirler, saat onlar için çok önemli değil. Eğer Çamlık‟ta böyle bir düzenleme yapılırsa bu geleneksel 

yapıyı bozmuĢ olacağız. O nedenle bu kararın tekrar gözden geçirilmesini istirham ediyorum Selçuk halkı 

adına, saygılar sunuyorum. (2 dakika) 

MECLĠS BAġKANI: Peki, çok teĢekkür ederim Selçuk Meclis Üyesi ArkadaĢımıza. Bürokrat 

ArkadaĢlarımız burada. Sayın Meclis Üyemizin ortaya koyduğu iki konuyu ilgili iki arkadaĢımız da 

burada dikkatle de dinlediler. Bununla ilgili mutlaka kendilerinin bir bilgileri vardır. Onları 

değerlendirelim. Belki önümüzdeki Meclis‟te bununla ilgili size ve genel olarak Meclis‟e de bir 

bilgilendirme yapabiliriz, size de ayrıca özel olarak bunu da yapabiliriz. Önemli bir konu. Mezarlık 

konusuyla ben de çok yakinen ilgileniyorum. Hakikaten sorun yaĢıyoruz. Mutlaka Ġzmir‟de bu meseleyi 

çok ciddi olarak ele alıp yeni mezarlık alanları bulmalıyız. Sizin ortaya koyduğunuz hususları da dikkate 

alarak onu soracağım Selçuk‟la ilgili, arkadaĢlarım da not aldılar zaten bunu konuĢuruz. Peki, teĢekkür 
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ederim. Buyurun Sayın AYDIN. Siz istemiĢtiniz size de söz vereceğim ama yani… 

MURAT AYDIN: Peki. Sayın BaĢkan, Değerli Meclis hepinizi saygıyla selamlıyorum. Siyasetin bir 

polemik üzerinden yürütülmesine her zaman tereddütle ve tedirginlikle baktım. Çünkü burada pek çok 

kiĢi emek ve zaman harcıyor ve bu emek ve zamanı olabilen en etkili ve verimli Ģekilde kullanmak 

hepimizin aslında görevi. Zaman zaman bunu yeterince iyi baĢaramıyoruz hepimiz, zaman zaman çok da 

faydalı olmayacak tartıĢmalara girdiğimiz doğrudur. Ama herhalde bu Meclis‟te ilk kez bir Meclis Üyesi, 

bir Grup BaĢkan Vekili baĢka bir Partinin Grup ÇalıĢmasına iliĢkin bir değerlendirme yaptı. Milliyetçi 

Hareket Partisi Grup BaĢkanı‟nın aynı zamanda Grup BaĢkanımız olan Ġl BaĢkanımıza yönelik sözlerini 

reddediyoruz. Sayın Deniz YÜCEL Ġl BaĢkanı sıfatıyla tıpkı kendi partilerinin Ġl BaĢkanı gibi Cumhuriyet 

Halk Partisi Meclis Grubunun BaĢkanıdır. Dolayısıyla Meclis Grubu ile ilgili çalıĢmalar yapmak, görüĢler 

ileri sürmek, Meclis Grubu‟nu yönetmek yetki ve sorumluluğuna sahiptir ve parti tüzel kiĢiliğimizin Ġzmir 

ilindeki en yetkili kiĢisidir. Ġl Kongresi tarafından seçilmiĢ, Genel BaĢkan‟ın Ġzmir‟deki temsilcisi 

durumundadır. Grupta söylendiği iddia edilen, söylenip söylenmediği belli olmayan çünkü Grup 

Toplantıları gizli ve kapalıdır ve sadece Grup Üyelerine açıktır, Grup Üyeleri tarafından dinlenir ve takip 

edilir. Bir baĢka partinin Grubunda söylendiği iddia edilen sözlere dayalı olarak bir yorum yapmak bu 

Meclis Genel Kurulunda ilk kez oluyor. Bunun Grup BaĢkan Vekili düzeyinde yapılmıĢ olması daha da 

üzücüdür. Sayın Grup BaĢkan Vekili‟ne Cumhuriyet Halk Partisi Grubu‟nun tavır, davranıĢ ve yönetim 

anlayıĢını sorgulamak yerine, kendi Grubunun yaptıklarını, kendi Partisinin sorumluluklarını, kendi 

Partisinin çalıĢma yöntemlerini ve kendi Partisinin daha önce söyledikleriyle bugün söyledikleri 

arasındaki çatıĢmayı, çeliĢkiyi değerlendirmesini sunarım. Ġl BaĢkanımızla ilgili sözleri Cumhuriyet Halk 

Partisi Grubu olarak reddettiğimizi belirtmek isterim, saygılar. (2 dakika 33 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Peki teĢekkür ederim. Değerli ArkadaĢlar, baĢkaca bir… (Salondan ses 

kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Ben size biraz önce söz verecektim 

siz… Canım…(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Buyurun. 

(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Hayır hayır, arkadaĢlar, 

söz istedi arkadaĢlar da, Murat Bey söz isteyince ben Grup BaĢkan Vekili olarak ona döndüm. Buyurun. 

HÜSNÜ BOZTEPE: ArkadaĢlar… 

MECLĠS BAġKANI: Sıkıntı yok, buyurun.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın BaĢkan, ilk önce; salondaki bu ses düzeninin bozukluğu gerçekten de 

konuĢma yapan arkadaĢlarımızın çoğunu anlayamıyoruz, siz de salona hâkim olamıyorsunuz. Demin 

Grup BaĢkan Vekili‟nin söylediklerini, ben burada, siz Grubunuzu, arkadaĢlarınızı lütfen uyarın da… 

Eğer ki, demin güzel söyledin, eğer ki konuĢacaklarsa dıĢarı çıkıp, çayımız var, kahvemiz var, suyumuz 

var, orada sohbetlerini yapabilirler. Burada Meclis‟le ilgili çalıĢmalarımızı yapalım. Sayın BaĢkan, 

Pazartesi günü burada ilk önce bizim Grup BaĢkan Vekilimiz… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Dağlarına bahar gelmiĢ memleketimin galiba, o mu 

çalıyordu?  

MECLĠS BAġKANI: Buyurun.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Ġlk önce bizim Grup BaĢkan Vekilimizin bir konuĢması oldu. Düzeyli bir 

konuĢmaydı. Sonra Cumhuriyet Halk Partisi Grup BaĢkan Vekili‟nin bir konuĢması oldu. Heyecanlı bir 

konuĢmaydı ve ben de ortamı toparlayayım, güzel bir konuĢma yaparak kapatmak istedim. Ama siz 

devamlı, her Meclis‟i yönettiğinizde bunu yapıyorsunuz. Herkese cevap veriyorsunuz, siyaset 

konuĢuyorsunuz. Siz Grup BaĢkan Vekilisiniz, yani Meclis tarafında… ġey, Meclis BaĢkan Vekilisiniz, 

pardon BaĢkan‟ım, siz Meclis BaĢkan Vekilisiniz, Grup BaĢkan Vekilliğiniz bitti sizin ve siz hâlâ 

kendinizi sanırım Grup BaĢkan Vekili gibi görüyorsunuz ve burada siyaset yapıyorsunuz. Kim konuĢsa 

cevap veriyorsunuz ve Meclis‟i aslında siz geriyorsunuz ve bunu da çok iyi beceriyorsunuz. Sayın 

BaĢkan, sizden ricamız… (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve 

sözler.) 
MECLĠS BAġKANI: Buyurun.  

HÜSNÜ BOZTEPE: BaĢkan‟ım, niye susturmuyorsunuz? 

MECLĠS BAġKANI: Telefon o.   

HÜSNÜ BOZTEPE: Telefonun sesini kısın, bak beni telefonum da çalıyor, sessizde. 

MECLĠS BAġKANI: UnutulmuĢ bir telefon Hüsnü Bey. 

UFUK YÖRÜK: Sahibi yok burada… 

MECLĠS BAġKANI: Sahibi yok telefonun. Allah Allah neyini susturacağım arkadaĢ? Suya sokun suya, 
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suya sokun suya.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Birisi sahip çıksın. 

MECLĠS BAġKANI: Buyurun.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Değerli BaĢkan‟ım, biz de Meclislerin gerginlik olmadan, gerçekten de Ġzmirliler 

için, Ġzmir‟de yaĢayanlar için, bu kent adına konuĢalım ve bugüne kadar biz hiç, biz Grup olarak hiç genel 

siyasete girmedik, bu kent adına hep konuĢtuk. Sizden de ricamız, lütfen bundan sonra… Siyaseti 

Belediye BaĢkanımız yapabilir, Grup BaĢkan Vekiliniz burada yapabilir, Grup Sözcünüz var, bir 

Grubunuz var; ama siz herkese cevap vermek zorunda değilsiniz ve geçen gün, Pazartesi günü hepimizi 

kırdınız, hepimizi kırdınız, üzdünüz. Bunu dile getirmek istedim. Lütfen bundan sonra daha dikkatli 

olmanızı rica ediyoruz. Sevgiyle, saygıyla kalın ve lütfen salon konusunda da Sayın BaĢkan‟ım, bir 

çalıĢma yapın, duvarlarla ilgili, yankı çok yapıyor ve gerçekten hiçbirimiz birbirimizi anlayamıyoruz. Ben 

Murat Bey‟i tebrik ediyorum, vallahi konuĢmayı ben dinledim ama çoğunu anlayamadım ama Murat Bey 

dinlemiĢ ve sözleri de kaçırmamıĢ... (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler 

ve sözler.) Yok, ben de dinledim ama gerçekten akustik olarak ses çok kötü olduğundan dolayı, bu salonla 

ilgili bir çözüm bulun artık, çünkü 1 ay oldu ve bu konuyla ilgili de çalıĢmanızı yapın. Saygıyla kalın 

Sayın BaĢkan‟ım, Cuma günü görüĢmek üzere. (3 dakika 26 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Sayın BOZTEPE‟ye teĢekkür ediyorum. Sayın YILDIZ buyurun. Yalnız bir Ģey 

söyleyeceğim Değerli ArkadaĢlar, biliyorsunuz Gündem DıĢı KonuĢma Taleplerinde ikinci kere söz 

vermiyorum. Yani, dolayısıyla ne olur ikinci kere söz istemeyelim, ne olur yani…  

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın BaĢkan‟ım iki defa… 

MECLĠS BAġKANI: Yok, beni de zor duruma düĢürmeyin, yani… AnlaĢtık bu konuda artık yani. 

Buyurun. Bir de Ģey yok ayrıca, yani… Özür dilerim, çok özür dilerim. Hani söylenen bir Ģey karĢısında 

arkadaĢ da bir Ģey söyledi, bir sataĢma yok, bir izafe edilen bir Ģey yok yani. Bir görüĢ bildiriyor, o 

açıdan… Buyurun Sayın YILDIZ, Sayın YILDIZ buyurun. 

HAKAN YILDIZ: Sayın BaĢkan, Değerli Meclis Üyeleri hepinizi saygıyla selamlıyorum. Cumhuriyet 

Halk Partisi‟nin Değerli Grup BaĢkan Vekili‟nin konuĢmalarında, “Siyasette polemiklerden ve polemik 

üzerindeki konuĢmalardan bıktım.” ifadesinden memnuniyet duyduğumu ifade etmek isterim. Çünkü 

Pazartesi‟den ÇarĢamba‟ya kadar kendisinde büyük bir değiĢiklik olmuĢ. Çünkü Pazartesi günkü Özgür 

Bey‟in ifade ettiği ve ortaya koyduğu çalıĢmalara, ne hikmetse kendisi bugünkü ifadesinin çok zıddında 

bir konuĢma yaptı. Yani bir baktık ki, tomalara girdik, bir baktık ki, antidemokratik uygulamalara geldi. 

ġundan çok rahatız; Adalet ve Kalkınma Partisi‟nin 20 yıllık süreci içerisinde, basın özgürlüğü anlamında 

tutunuz da, gösteri izinlerine kadar ki kendisi Hâkimlik yaptı, yasaları da bilirler muhtemelen, biz                    

28 ġubat süreçlerinde öğrenciyken, ben yasakların ne olduğunu çok iyi yaĢamıĢ bir insan olarak 

söylüyorum, muhtemelen de Murat Bey o dönemler Hâkim‟di. ġimdi, bu anlamda bir Ģeyi hatırlatmak 

isterim; polemikler bizim iĢimiz değil. Net bir ifade kullanıyorum, bugüne kadar bu Meclis‟te biz, defaten 

bir konuyu Gündem‟e getirdik, o konu öznesinde konuĢmaya çalıĢtıksa, Cumhuriyet Halk Partisi‟nin bazı 

Meclis Üyeleri ve Sayın Grup BaĢkan Vekilleri, siz ve yeni Grup BaĢkan Vekili için kastederek 

söylüyorum, hep bir genele gitmeye, bir polemik konusu üretmeyi ilke edinmiĢlerdi. Umut ederim 

bugünkü kayıtlarıma aldığım, defterime de not aldığım bu ifadesini bundan sonra uygulamada da görürüz. 

ġimdi, tabii MHP Grup BaĢkan Vekilimizin ifade ettiği konular üzerinden baktığımız zaman bir dipnot 

hatırlatma yapmak isterim. Grupta yaptığınız konuĢmalar üzerine bir konuĢma yapmadı Sayın BaĢkan. 

Ben de bütün uğultuya rağmen dikkatlice dinlemeye çalıĢtım Sayın BaĢkanımızı. Basına yansımıĢ olan 

konuĢmalar üzerinden bir yorum yaptı. Gazetelerde çıktı, tabii ki yaptığı eleĢtiri, Gruptaki yaptığı ifade 

gazetelerde girerseniz, yerel basının gazetelerine tanım tanım… Demek ki asıl sorgulayacağınız yer, 

basına bu bilgiyi servis eden kendi Grubunuzu sorgulayacaksınız, o bizim Grup sorunumuz değil. Ne 

ittifakın bir sorunu, ne de AK Parti‟nin bir sorunu. O yüzden net bir ifade kullanmak istiyorum. Yine 

Sayın Grup BaĢkan Vekili‟ne, Sayın Grup BaĢkan Vekili‟nden ricacı olacağım. Çünkü kendisi geçmiĢ 

dönemdeki yaptığı konuĢmalarda, Hatip konuĢurken müdahaleye karĢı çok hoĢ tavırlar göstermiyordu. 

Anladığım kadarıyla konuĢtuğumuz konular kendilerini biraz rahatsız etti ki, böyle bir konuĢmayı üslup 

edindiler. Bakınız, zor olan Ģey Ģu Cumhuriyet Halk Partisi için; Adalet ve Kalkınma Partisi neyi 

eleĢtirdiyse bir temel dayanağı vardır ve sizden istirham ediyoruz, son 1,5 yılımız kaldı, Ġzmir 

meselelerini tartıĢırken, geliniz temeli üzerindeki konular üzerinden tartıĢalım ve bizim sorduğumuz 

sorulara lütfen sorduğumuz konunun temeli üzerinden cevaplar veriniz. ġimdi, Pazartesi günkü tavrınızda 

da sizi Ģöyle eleĢtirmek istiyorum Sayın BaĢkan, ki hakkınızı da teslim etmek isterim, bu anlamda 
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baktığınıza göre Sayın Tunç SOYER‟e göre sizi daha demokratik bulduğumu söylemek isterim, nedeni de 

Ģu… 

MECLĠS BAġKANI: Efendim?  

HAKAN YILDIZ: Çok net ifade ediyorum; Sayın Tunç SOYER‟e göre sizi daha demokratik buluyorum 

Meclis‟i yönetme anlamında. Çok net, bu nokta örneklerle ispatlayabiliriz çünkü. Ancak; Ģimdi, dediniz ki 

siz; “En demokratik Meclis, Ġzmir Meclisi.” dediniz. Yahu 3,5 yıl boyunca Sayın BaĢkan‟ım… O gün söz 

istedik, sözümüzü vermediniz, siz kapattınız Meclis‟i, peki. Ancak; eylemle söyleme bakmak lazım. 3,5 

yıl boyunca Ģu Gündem DıĢı KonuĢmalar, eski adıyla Dilek Temenniler ne kadar çok değiĢti bu 

Meclis‟te? 150 yıllık Meclis tarihinin son 25 yılında, Gündemin maddesinin yoklamalardan öncesi 

bulunan ve Meclis Üyelerinin kendi ifadelerini, ilçe sorunlarını, tespit ettiği meseleleri konuĢmak adına 

söz aldığı alanlar, sizin döneminizde en az 5 kere değiĢkenlik yaĢadı. BaĢa aldınız, sona aldınız, olmadı 

arkaya koydunuz, öne koydunuz, Ģimdi de imzadan sonraya koydunuz. ġimdi, Ģu an itibarıyla Meclis‟te, 

bulunan Değerli Meclis Üyelerine teĢekkür etmek istiyorum. Ancak, bugün imzadan sonra bulunma 

zorunlulukları yok. Doğal olarak uğultu çıkartma mecburiyetleri hiç yok. Eğer dinlemeyeceklerse zaten 

imza attıkları için dıĢarı çıkabilirler. Ancak; demokratik bir Meclis dediğinizde bir istikrar olur. ġu an 

gelinen noktada, bakıyoruz bir 10 dakika bize bir söz tanımanız var, bu doğrudur. Gelinen noktada bu 

zaten baĢtan beri olması gerekendir. Ancak; eyleme baktığımızda, söyleminizle uyuĢmadığını ama geri 

kalan 1,5 yıl da umut ederim ki, bir sistem oturtma kararına varırsınız ve artık bu sistem bir daha 

oynamaz ve değiĢmez. Çünkü bu toplantıları çok defa Grup Yöneticileri olarak yaptık, sizin 

BaĢkanlığınızda. BaĢa aldık, sona aldık, hep aynı noktaya geldik. Doğal olarak demokratik olma 

söyleminizin, eylemsel olarak da Meclis‟te vücut bulmasını temenni ediyorum. TeĢekkür ederim, saygılar 

sunuyorum. (5 dakika 4 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar, söz vereceğim ama birkaç Ģey söylemek durumundayım. 

ġimdi, Yönetmelik… Yönetmeliğe göre bu Meclis‟i yönetmeye çalıĢıyoruz. Gündem DıĢı KonuĢma 

Taleplerinde, biraz önce Sayın YILDIZ dedi ki; 10 dakika süre doğrudur ve… Bakarsanız, bakın yine 

üzerine basa basa söylüyorum. Gündem DıĢı KonuĢma Taleplerinde “Meclis‟i yöneten BaĢkan ya da 

Meclis BaĢkan Vekili söz verip vermemekte ya da söz verdiği kiĢinin süresini belirlemekte serbesttir.” 

diyor. Ben yazmadım bunu, bu Yönetmeliği ben yazmadım Değerli ArkadaĢlar. ġimdi, biz ama böyle bir 

Ģey mi yapıyoruz? Böyle bir Ģey mi yaptık? Hayır, yapmadık. Gündem dıĢı konuĢmak isteyen 

arkadaĢlarımıza söz veriyoruz ve belli bir süre de zaten, 10 dakikayı da aĢmamalarını istiyoruz. Böyle bir 

yazılı teamül olmamasına rağmen. Ben buradaki BaĢkan Vekili olarak, Meclis‟i yönetirken yetkimi 

kullanarak, 10 dakika, 9. dakikada uyarıyorum zaten, diyorum “Toparlayalım.” Çünkü Gündem dıĢı; ama 

bakın, ama bakın, yine Meclis‟le ilgili konuĢuyorum, yani hani hakkı teslim edilmesi açısından, doğru bir 

yönetme açısından, maddeler üzerinde konuĢtuğumuzda, Sayın Grup BaĢkan Vekilleri‟nin hak ettikleri 

süreyi fazlasıyla kullandıkları… 

HÜSNÜ BOZTEPE: Ġstanbul‟da üç saat… 

MECLĠS BAġKANI: Ġstanbul beni ilgilendirmiyor. Bakın, burası Ġzmir Meclisi arkadaĢlar. (Salondan 

ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) ġimdi, Ģimdi, dolayısıyla zaten, 

zaten yapılan tartıĢmalara baktığımız zaman yani tutanaklara da baktığımız zaman ilgili maddeyle ilgili 

söylenen her Ģey söyleniyor Değerli ArkadaĢlar. Yani orada gerçekten bir söz kısıtlaması veya ifade 

edilmemesi gibi bir Ģey söz konusu bile hiç olmadı bugüne kadar, olmadı. Bunları hatırlatmak 

mecburiyetindeyim. Çünkü neden? Bir insanı yaptıklarıyla değerlendirmek gerekir. ġimdi, aslolan Ģey 

Ģudur, evet, arkadaĢlarımızın dediği gibi suhuletle, demokratik bir Ģekilde Meclis‟in yürütülmesidir ve 

Hatip konuĢurken arkadaĢlarımızın da onları dinlemesidir. Hem Sayın BOZTEPE, hem de Sayın YILDIZ 

bir Cumhuriyet Halk Partisi Grubu‟na bu anlamda biraz eleĢtiri yaptı ama ben buradan o sözü 

söylediğimde sadece herhangi bir grubu izafe ederek söylemedim. Buradan çok net gördüm ki, aynı 

mırıldanmalar ve konuĢmalar AK Parti Grubu içinde de yapılıyordu Değerli ArkadaĢlar, hakkı teslim 

etmek açısından söylüyorum. Ben buradan görüyorum ve gördüğümü söyledim. Yani Meclis‟in 

tamamında bu vardı. Doğru, sesle ilgili bir sıkıntımız var, bunu nasıl aĢarız bilmiyorum. Yani ama bunu 

aĢmamız gerektiği konusunda yapılan eleĢtirileri saygıyla karĢılıyorum ve ilgili Bürokrat ArkadaĢlara da, 

Özgür Bey de burada zaten, bunu iletiyorum. Bir akustik problemi varsa bunun nasıl çözüleceği… Bu 

teknik bir mesele. Çözülebilir mi? Çözülebilir. Ses mühendisleri var memlekette, gelir, halleder, ona 

bakarız. Ama biz, bu fiziki ortamı daha fazla kendimiz zorlaĢtırmamalıyız. AnlaĢılması açısından… 

Bakın, söylüyorum, ben Sayın ġAHĠN‟in buradan söylediğini ben anlamadım, gerçekten anlamadım. Yani 
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böyle dinleyerek belki Murat Bey‟in anladığını duydum, gördüm buradan. Onun için Sayın Hatiplerin 

bunları dikkate alarak görüĢ vaaz etmelerini özellikle istirham ediyorum. Sayın Cindi Can POLAT. 

CĠNDĠ CAN POLAT: Sayın BaĢkan‟ım, Değerli Meclis Üyeleri hepinizi saygı ve sevgiyle 

selamlıyorum. Sayın BaĢkan‟ım, Halk Konut Projesi‟yle ilgili konuĢmak istiyorum. Bu konuyla ilgili 

düĢüncelerimi Meclisimizle paylaĢmak istiyorum. Halk Konut Projesi Değerli ArkadaĢlar, bu ayın 

baĢında, Bayraklı‟da depremzedeler için kooperatif modeliyle, evleri yıkılmıĢ olan ya da hasar görmüĢ 

depremzedelerin kalıcı konutlarına kavuĢması amacıyla baĢlatılmıĢ, baĢlatmıĢ olduğumuz ve Türkiye‟de 

bir ilk olan ve süreçte de bütün Türkiye‟ye örnek olabilecek bir model. Kentin yenilenmesi, kentte 

yaĢayan vatandaĢlarımızın daha sağlıklı, daha yaĢanılır modern konutlarda, çocuklarımızın Sosyal Donatı 

Alanlarının yeterli olduğu, daha sağlıklı ortamlarda yaĢama Ģansı yakalayabilecekleri bu projemizle ilgili 

düĢüncelerimi sizlerle paylaĢmak istiyorum, bu sebeple söz aldım. Değerli ArkadaĢlar, Halk Konut 

Projesi sadece Ġzmir ve Ġzmir‟deki depremzedelere umut olacak bir proje olmanın ötesinde, bütün 

Türkiye‟de dönüĢümü gerekecek, dönüĢümüne gereksinim duyulan bütün alanlara umut olacak bir proje, 

bir model. YaĢanan ekonomik krize rağmen yürüyecek bir model, yenilikçi bir model ve Türkiye‟de ilk 

kez uygulanıyor ve Ġzmir‟de de Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi uyguluyor, özellikle bunu ifade etmek 

istiyorum. Bayraklı‟da depremzedelerin kalıcı konutlarına kavuĢması için uygulanıyor, Ġzmir‟de, 

BüyükĢehir Belediyesi‟nde. Ġzmir‟de yaĢadığımız depremden sonra, depremzedelerin kalıcı konutlarına 

kavuĢması için, özellikle Bayraklı için söylüyorum, sahadaki en somut ve vatandaĢ tarafından kabul edilir 

en önemli proje olduğunu ifade etmek istiyorum. Depremzede, konutunu bu modelle kendi inĢa ediyor, 

yani burada kazanan depremzede. Bir katma değer sağlanıyorsa, bu değer sadece depremzedeye 

sağlanıyor. Bu modelle üreten ile yöneten aynı kiĢi, Halk Konut Projesi‟nde. Depremzedeler, çıkar, 

menfaat, kâr gözetilmeden, kimsenin siyasi ve ticari rantına teslim olmadan, vatandaĢ öz gücüyle, 

belediyenin, kamunun da gücünü arkasına alarak, belediyenin garantörlüğünde konutunu kendi inĢa 

ediyor. Bu projeyle, yaĢanan yüksek enflasyon, pahalılık ve ekonominin bir felakete sürüklendiği bir 

ortamda Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi mazeret üretmiyor, çalıĢıyor ve bu modelle vatandaĢımıza, 

depremzedeye umut oluyor. Sayın BaĢkan‟ım, Sayın BaĢkanımız Tunç SOYER, her defasında                   

“Devlet baba olacaksa, Belediye de ana olmalı.” diye ifade ediyor. Tabii Bayraklı‟da yaĢamıĢ olduğumuz 

depremden sonra devletin depremzedeler için depremzedelerin kalıcı konutlarına kavuĢması noktasında 

yaptıklarıyla ilgili düĢüncelerimi ifade etmeyeceğim, bunu kamuoyunun takdirine bırakıyorum ama bu 

projeyle, bu projenin uygulanmasıyla Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi, Belediyemiz, gerçekten de analık 

görevini hakkıyla yaptığını düĢünüyorum. ġimdi bu anlamda Değerli ArkadaĢlar, Bayraklı‟da Ekim 

ayında, Ekim ayının baĢında 7 yeni kooperatif ile proje yapımı için projeleri ve yapım iĢi için sözleĢme 

imzaladı. Daha önce de 3 kooperatifle sözleĢme imzalamıĢtı. Toplamda 10 kooperatifle, Bayraklı‟da evi 

yıkılmıĢ ya da yıkılacak olan depremzedelerin kalıcı konutlarına kavuĢması için iĢe baĢlandı. Bu 10 

kooperatif, 10 proje kapsamında, toplam 66 bin metrekare yeni inĢaat inĢa edilecek ve 409 bağımsız birim 

inĢa edilecek. Yıl sonuna kadar 21 yeni kooperatifle de sözleĢme imzalanarak yapılacak olan bağımsız 

bölüm sayısı 3000‟e, toplam inĢa edilecek inĢaat metrekaresi de 150 bin metrekarenin üzerine çıkarılması 

hedeflenmektedir. Değerli ArkadaĢlar, yaĢamıĢ olduğumuz depremden sonra en çok yara alan ve maalesef 

yıkımın en fazla olduğu Bayraklı‟nın Meclis Üyesi olmam hasebiyle yapılmıĢ olan bu çalıĢmalar 

Bayraklı‟ya, depremzedelere Belediyemizce gösterilmiĢ olan ilgi, alaka ve yardımlardan dolayı baĢta 

Sayın BaĢkanımız Tunç SOYER olmak üzere, Belediyemizin bütün çalıĢanlarına ve Meclisimize teĢekkür 

ediyorum. Son olarak Halk Konut Proje Uygulaması‟nın bütün Türkiye satırına yayılarak uygulanmasını, 

dönüĢümün uygulanması gereken alanlarda, vatandaĢ ranta kurban edilmeden sağlıklı, modern, daha 

yaĢanır konutlara bu modelle kavuĢmasını temenni ediyor, saygılar sunuyorum. (5 dakika 34 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Sayın Can POLAT‟a çok teĢekkür ederim.  

ÖZGÜR HIZAL: Söz anlamında söylemiyorum, cevap niteliğinde de değil. Halk Konut Projesi‟ne 

iliĢkin olarak sözleĢme örneği verirler mi bilmiyorum ama daha önce çok defa sözleĢme örneği istedik. 

Bu Halk Konut Projesi‟ne iliĢkin sözleĢme örneği eğer varsa arkadaĢlarda… 

MECLĠS BAġKANI: Tamam, tamam, anlaĢılmıĢtır.  

ÖZGÜR HIZAL: Cuma günü bize ulaĢtırırlarsa çok mutlu oluruz. 

MECLĠS BAġKANI: Peki, teĢekkür ederim. Sayın KÖKKILINÇ, buyurun. 

NĠLAY KÖKKILINÇ: ġimdi, son söz diyorlar. Ben öncelikle Salahattin Bey‟le ilgili birkaç konuya 

yanıt vermek isterim, gündeme getirmiĢ olduğu konularla ilgili. Özellikle Gaziemir‟de Cemevi, Sosyal 

Tesis ve benzeri amaçlarla kullanılmak üzere bir Önerge verdiğini ve bunun Gündem‟e alınmamasından 
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dolayı üzüldüğünü ifade etti. ġunu açıklayalım; biz, Cumhuriyet Halk Partisi olarak 2019 senesinde 

göreve geldiğimizde, Cemevlerini imar planlarında iĢleyen bir BüyükĢehir Belediyesiyiz, yani inanç 

merkezi olarak görmüĢ ve BüyükĢehir Belediyesi‟nin yetki alanı içerisinde, imar planlarında konuyu 

getirdik. Burada yine çoklu bir talep söz konusu olduğu için ve bir açıklık olmadığı için de, biz kendisinin 

getirmiĢ olduğu konuyu Gündem‟e bu sebeple almadık. Öncelikle bunu açıklayayım. Selçuk‟taki Meclis 

Üyemiz de özellikle devlet hastanesinin olduğu yerle ilgili kirlilikten bahsetti, hafriyat alanlarının 

yaratıldığından bahsetti. Ben, bu konu basında da yer aldığı için Daire BaĢkanlığımıza sordum; “Bu konu 

nedir?” diye, kendileri de dediler ki; “Orada biz de ihbarları aldık, basında da çıkan haberleri önemsedik 

ve temizlik iĢlerini yapıyoruz. Oradaki konuyu ortadan kaldırıyoruz, problemi kaldırıyoruz.” dediler. Yine 

Salahattin Bey, hani depremzede vatandaĢlarımıza konutların satılmasıyla ilgili konunun, Önerge‟nin 

Gündem‟e alınmasından dolayı memnuniyetini ifade etti. Ancak Milliyetçi Hareket Partisi olarak bu 

konuda bir Meclis Önergesi verdiklerini ve bunun oybirliğiyle Komisyona havalesinden memnuniyet 

duyduklarını belirtti. Önerge‟de zaten Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanımızın, Tunç SOYER‟in de 

böyle bir arzusu olduğunu dile getirdiler. Ona atıf yaptılar ama bu hukuken mümkün müdür, değil midir? 

Komisyon eminim bu konuda elinden geleni yapacaktır, olabilmesi noktasında. Bir baĢka konu; Hakan 

Bey, Hakan ArkadaĢımız, AK Parti Grup Sözcüsü ArkadaĢımız, Cumhuriyet Halk Partisi‟nin Meclis 

Üyelerine yönelik ve partimize yönelik bazı eleĢtiriler getirdi. Ben bu konudaki eleĢtirilerini son derece 

haksız buluyorum. Cumhuriyet Halk Partisi öncelikle laik, demokratik ve hukuk devletinden yana olan 

iradesini her zaman ortaya koymuĢ bir partidir. Çoğulcu demokrasiye inanmıĢtır, katılımcı demokrasiye 

inanmıĢtır. Meclis‟te de çoğulculuk demokrasinin gerçekleĢmesi için elinden geleni yapmıĢ bir Meclis 

Grubu‟yla 3,5 yıldır çalıĢıyoruz. Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanımızın bu konudaki tavrı ve açılımı da 

bellidir. Dolayısıyla bu konuda demokratik olmamakla, Meclis Üyelerimizin ve Meclis Grubumuzun 

itham edilmesini çok haksız buluyorum ve kendisine de yakıĢtıramadığımı söylemek istiyorum. Çünkü 

3,5 yıldır gerçekten geç saatlere kadar burada Meclis Üyelerimiz söz alıyorlar, tartıĢıyorlar, Ġzmir‟le ilgili 

konuları değerlendiriyorlar. Genel siyasete çekmek noktasında bir itham oldu ama genel siyaset zaten 

hayatımızın içinde var ve Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi‟nin hizmetleri de ister istemez bu genel siyasetten 

etkileniyor, bunu belirtmek istiyorum. Biz, siyasi etik değerlere çok önem veren bir partiyiz, Meclis 

Grubumuzda da buna çok önem veriyoruz. Hiçbir zaman AK Parti‟nin kendi içindeki siyasetle 

ilgilenmedik ve burada dile getirmedik ama Cumhuriyet Halk Partisi‟nin kendi içerisindeki karĢılıklı 

eleĢtirel yaklaĢımlar, konular üzerindeki, Meclis Önergeleri üzerindeki karĢılıklı görüĢ alıĢveriĢleri, her ne 

kadar “Basından aldık, dile getirdik.” deseler de ben siyasi etiğe yakıĢtırmıyorum. Çünkü basında yer alan 

haberler her zaman tekzip imkânı olan haberlerdir. Dolayısıyla basında da yer alsa, kim tarafından 

söylenirse söylensin, Cumhuriyet Halk Partisi‟nin kendi içerisindeki iliĢkisi, iletiĢimi hiçbir Ģekilde bu 

Meclis‟te Gündeme getirilemez. Bunu siyasi etik olarak hiçbir Ģekilde uygun görmüyorum. Biz buna 

önem veriyoruz ve buna dikkat ediyoruz, buna dikkat eden bir Partiyiz. Bir baĢka Ģey söyleyeceğim; 

BüyükĢehir Belediye Kanunu, BüyükĢehir Yönetmeliği, Meclis Yönetmeliği ne yazık ki gerektiği Ģekilde 

kaleme alınmamıĢ. BüyükĢehir Belediye Kanunu defalarca, 3 kere benim bildiğim, yazıldı, çizildi. Köyler 

kapatıldı, ilçeler kapatıldı, beldeler kapatıldı. Dolayısıyla her yer büyükĢehir, bütün ilçelerde köyler yok 

ama bugün fiilen köy ve köy olmasını arzu ediyoruz, köy olmasını istiyoruz, hani köyleri köylükten 

çıkardık da mahalle yaptık da onların yaĢam alanı değiĢti mi? Daha da zor Ģartlar altında karĢı karĢıya 

kaldı vatandaĢlar. ġunu söylemek istiyorum; BüyükĢehir Belediyesi‟nde bugün 176 Meclis Üyemiz var 

kayıtlı, 30 ilçemiz var ve Bergama ilçesindeki bir Belediye Meclis Üyesi, ÇeĢme‟deki bir sorun için 

burada sırasının gelmesini bekliyor. Belki BüyükĢehir Belediye Kanunu bu Ģekilde olmamalı. Daha kolay 

çalıĢır, daha etkin çalıĢır olması gerekir. Bugün kopyala-yapıĢtır Yasalarıyla maalesef her Ģey yürütüldüğü 

için… (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Benim önerim 

var, seve seve paylaĢırım, seve seve paylaĢırım. Yani bu sebepten ötürü yok Toplantı Yeter Sayısı, yok 

Karar Yeter Sayısı bugüne kadar 3,5 yıldır Ġzmir BüyükĢehir Belediye Meclis‟i bir erteleme kararı 

vermedi. Her Ģey olması gerektiği Ģekilde yürüdü. Yönetmelik diyoruz, Yönetmelikte bir sürü boĢluk var 

ve bu boĢluklar yüzünden zaten kaos yaĢıyoruz. Eğer biz Yerel Yönetimler olarak ĠçiĢleri Bakanlığı‟na, 

Çevre, ġehircilik ve Ġklim DeğiĢikliği Bakanlığı‟na bağlıyız, Ġdari vesayetle bağlıyız. Bu Yönetmelikleri 

biz yapmıyoruz, bu Yasaları biz çıkarmıyoruz. Türkiye Büyük Millet Meclisi‟nde bir Yasa yapılırken 

Cumhuriyet Halk Partili Milletvekillerinin önerileri dikkate alınmıyor. Halk yararına verilen Önergeler 

bile, kanun teklifleri bile reddediliyor. O yüzden burada biraz samimiyete davet ediyorum arkadaĢlarımı; 

gelin, güzel bir BüyükĢehir Belediye Kanunu yapalım, Bergama‟yla ÇeĢme aynı yerde, aynı Ģekilde, aynı 
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konuları tartıĢmasın. BüyükĢehir Kanunu… Öyle bir kanun yapalım ki metropolü ayıralım, Bakırçay‟ı 

ayıralım, yarımadayı ayıralım. Öyle değil mi? Yapalım, yani bu, bu uzun zamanı, bu uzun zamanı daha 

etkin kılalım, daha verimli kılalım. Gelin birlikte bir Yönetmelik yapalım, bugün hantal bulduğumuz, 

bugün bizim Meclisimizin çalıĢmasının önüne geçen, kaos yaratan hükümlerini kaldıralım. Bizim var 

çalıĢmalarımız, paylaĢalım, birlikte yapalım, arkadaĢlarımı buna davet ediyorum. Ne olursa olsun Ġzmir 

BüyükĢehir Belediye Meclis‟i gerçekten Türkiye‟ye örnek demokratik bir Meclis‟tir. Çoğulcu demokrasi 

anlayıĢıyla çalıĢır. Bunu bugün BüyükĢehir Belediye BaĢkanımız da yansıtmıĢtır, Meclis Grubumuz da 

yansıtmıĢtır. Bundan sonrasında da bu Ģekilde yürümeye devam edeceğiz, teĢekkür ederim. (7 dakika 25 

saniye)   
MECLĠS BAġKANI: TeĢekkür ederim. Değerli ArkadaĢlar, Sayın KÖKKILINÇ‟ın bu cesur önerileri 

gerçekten tartıĢılmaya değer. Biliyorsunuz Belediye Meclisi ÇalıĢma Yönetmeliği ve BüyükĢehir 

Belediyesi Kanunu‟yla ilgili daha önce birkaç Oturum‟da benim de farklı görüĢlerim olmuĢtu. Onların 

hepsi kayıtlarda var. Ben teĢekkür ediyorum tüm Meclis Üyesi ArkadaĢlarıma, bu Oturum‟da görüĢlerini 

dile getirip Meclisimizi bu anlamda bilgilendirdikleri için.     

 

VII. ÜÇÜNCÜ BĠRLEġĠMĠN GÜN VE SAATĠNĠN TESPĠTĠ VE KAPANIġ 

MECLĠS BAġKANI: Son BirleĢimimiz Ekim Ayının, 14 Ekim 2022 Cuma günü, saat 18:00‟da yine bu 

salonda olacak. Hepinize teĢekkür ederim, iyi akĢamlar diliyorum, sağ olun. 
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